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Dagsorden til byrådets møde den 23. 
februar 1994 kl. 1900 i byrådssalen.

Medlemmer:
Kim Rockhill
Hans Jørgen Mortensen
Anni Skov
Preben Lansø
Bendt Bach Sørensen
Annie Hansen
Anders Clausager
Knud Andreasen
Lise Lotte Due
Holger Andersen
Jens Brogaard Jensen
Steen Berthelsen
Bent Vestergaard Jensen

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemærkninger:
Temamøde vedr. landbrugsundersøgelsen 
starter kl. 15.30 (dagsordenens pkt. 
7)
Teknisk forvaltning vil efter dette 
fortsætte med de nyeste oplysninger 
vedr. Hyllingeriis renseanlæg 
(dagsordenens pkt. 10)
her afholdes et lille ekstraordinært 
økonomiudvalgsmøde kl. 17.00. 
hér udsendes særskilt dagsorden.
Formandsmødet starter kl. 17.30.

or ikke lukket møde.
Der or spisning i kantinen kl. 18. 
Afbud hertil bedes ske senest tirsdag 

12.
g^idspunkt for mødets afslutning:
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1.
Udvalgsdacrsordener
Dagsordener fra afholdte møder i føl
gende udvalg er udsendt tidligere.
Miljø- og teknikudvalget - den 26/1 
Skole-, social- og sundhedsudvalget 
den - 25/1
Hovedsamarbejdsudvalget for admini
strationen - den 25/1 
Fællesudvalget - den 27/1 
Økonomiudvalg - den 8/2

Desuden er fremlagt:
Frederiksborg amtsråds forhandlinger 
på møde den 7/12 og den 9/12
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3 .
Anlægsbevilling vedr. salg af 
ejendom
J.nr. ØKF 00.01002
Det er tidligere besluttet, at der 
først skal søges om anlægsbevilling 
til enkelte ejendomme, når endeligt 
anlægsregnskab kan opstilles.
Der foreligger nu endeligt regnskab 
for Saltsøvej 5, der blev solgt pr.
1. november 1993. Salgssummen indgik 
i 1993-regnskabet.
Matr. 10 az Skibby, Saltsøvej 5.
Udg.: 64.309 kr. Indt.: 371.083 kr.
Økonomisk forvaltning anmoder om god
kendelse af anlægsregnskabet, samti
dig med, at der søges om anlægsbevil
ling til nævnte ejendom.
Skema vedr. anlægsregnskab vedlagt 
sagen.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
8. februar 1994 anlægsbevillingen.
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23. februar 
kl. 19.00

ø-tidsfordeling mellem skolerne 
J. nr. SSSF 81.10
I fortsættelse af indstillingen om
kring analysen af folkeskoleområdet, 
fremsender arbejdsgruppen forslag af 
2. december 1993 om fordeling af 
Ø-tid mellem skolerne.
Skolelederne indstiller. 
at vedlagte model til fordeling af 

Ø-tid til skolerne godkendes, idet 
modellen tager hensyn til skoler
nes forskellige forhold og stør
relser .
Modellen har været brugt som for
delingsnøgle for skoleåret 
1993/94 .

Efterfølgende har skolelederne påny 
drøftet Ø-tidsfordelingen og udtaler 
i den forbindelse: "Skolelederne har 
allerede i foråret 1993 indgået en 
aftale om, at de eksakte nøgletals
bildelinger til hvert eneste tilde
lingsområde skal evalueres i foråret 
1994 med henblik på justeringer af 
nøgletallene. I denne evaluering vil 
de lokale samarbejdsudvalgs kommenta
rer indgå."
Skole.-social- og sundhedsudvalget
anbefaler på sit møde den 25. januar 
1994 Ø-tidsmodellen, og der foretages 
en evaluering i samarbejde med de 
lokale samarbejdsudvalg i foråret 
1994.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
8. februar 1994 skole- social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.

r
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5.
Skoleledernes ledelsestid/undervis
ningstid
J. nr. SSSF 81.10
Skoleledergruppen, forvaltningschefen 
og teamlederen har drøftet ledelses
tiden på baggrund af Kommunernes 
Landsforenings analyse af folkeskole
området, der anbefaler en udvidelse 
af ledelsestiden.
Skoleledergruppen er enige om, at det 
er absolut nødvendigt med en udvidel
se af ledelsestiden, d.v.s. en ned
sættelse af ledernes undervisnings
forpligtelse.
[Følgende forslag er udarbejdet:
I forbindelse med den første vedta
gelse af skolepakken blev der bevil
get yderligere ledelsestid til Fer
slev skole. Der er derfor i dette 
forslag ikke medtaget ændringer for 
Ferslev skole.
Der er i forslaget lagt vægt på at få 
viceskoleinspektørerne under ledel
sesaftalen.
Timerne fordeler sig således 
at Ferslev skoles ledelse har uændret 

undervisningstid, svarende til 
idag 6,6 undervisningslektioner 
ugl.

at Marbækskolen nedsættes fra 15 
undervisningslektioner ugl. til 
9,6 undervisningslektioner ugl. 

at Skuldelev skole nedsættes fra 24 
undervisningslektioner ugl. til 
16,2 undervisningslektioner ugl. 

Forslaget tager udgangspunkt i, at 
skolelederne skal have reel tid til 
ledelsesmæssigt at udføre den pædago
giske og daglige ledelse på skolerne. 
Pen nye folkeskolelov forudsætter 
større grad af støtte og supervision 
til lærerne. Endvidere er der taget 
delvist hensyn til større planlæg- 
hingsbyrder med hensyn til ny folke- 
sk°leiov, uddannelse og tjenestetids
tegler . Der er kun taget delvist 
hensyn til dette, idet disse arbejds-

fortsættes...
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5. fortsat
skolelov, uddannelse og tjenestetids
regler. Der er kun taget delvist 
hensyn til dette, idet disse arbejds
opgaver efterhånden skal overgå til 
skolesekretærerne.
Der er forslag om en nedsættelse af 
skoleledernes undervisningstid med 
ialt 13,2 timer ugl. Hvis disse timer 
læses af en gennemsnitslærer udgør 
udgiften kr. 94.500,- årligt.
Der kan ikke anvises besparelse i det 
nuværende budget inden for folkesko
len.
Skole,- social- og sundhedsudvalget
indstiller på sit møde den 25. januar 
1994, at skoleledernes undervisnings
tid reduceres med 13,2 undervisnings
sektioner ugentlig fra skoleåret 
1994/95.
Børnenes undervisningstid samt lærer
nes ø-tid skal ikke nedsættes. 
Finansiering for indeværende år af
holdes indenfor budgettets rammer. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den
8. februar 1994 skole- social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.
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6.
Anmeldelse af opførelse af landbrucfs- 
hal/reisning af fredningssag
J.nr. TF 50-1993

TF 01.05P17/052
Ejeren af ejendommen Nordvejen 8, 
matr. nr. 8-a m.fl. Vellerup by, Vel- 
lerup har fremsendt anmeldelse om 
opførelse af en landbrugshal på 
ovennævnte ejendom.
Anmeldelsen erstatter tidligere frem
sendt anmeldelse med en anden place
ring af hallen på ejendommen samt 
ændret bygningsareal.
Ejendommen er en landbrugsejendom. 
Halbygningen udgør 727 kvm. med en 
angivet facadelængde på 37 m og måler 
7,23 m ved højeste punkt over terræn 
i (sadeltag).
Som vægbeklædning påtænkes anvendt 
hvide plastbelagte metalplader og 
tagplader vil bestå af grå eternit.
Af anmeldelsen fremgår, at bygningen 
skal bruges som redskabsrum i for
bindelse med ejendommens egen land
brugsdrift samt som lager for halm 
til egen halmfyring.
Hallen opføres i landzone i tilknyt
ning til ejendommens øvrige bygning
er, udenfor 100 m-beskyttelseslinien 
fra den fredede "Kirkehøj 
Som besluttet i MTU d. 16. december 
1993 er der afholdt besigtigelse af 
.forholdene på stedet d. 24. januar 
1994, med deltagelse af ejeren,repr. 
for landboorg. bygningskontor, amtet 
og kommunen.
JIndstillingsbilag vedlagt.
Miljø- og teknikudvalg anbefaler på 
[møde den 26. januar 1994, at der 
rejses en fredningssag på ejendom
men.
Itfens Brogaard Jensen ønsker ikke, 
gat der rejses fredningssag.
Holger Andersen forbeholder sig sin 
stilling med hensyn til fredning til 
byrådets behandling.
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7.
Landbrugsundersøgelsen 1993 
J.nr. TF 01.01.03P17
Frederiksborg Amt har udsendt en re
gional landbrugsundersøgelse til 
høring. Høringen skal bruges i for
bindelse med den fremtidige admini
stration og planlægning i det åbne 
land.
Bemærkninger til undersøgelsen skal 
indsendes til Amtet inden den 1. 
marts 1994.
Opmærksomheden henledes på Amtets 
målsætninger og strategier: 
side 47, 51-53, 59, 68-85. 
Redegørelsen,er udleveret til hele 
byrådet.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på 
møde den 26. januar 1994, at byrådet 
som helhed tager en debat om princip
per og målsætning for det åbne lands 
anvendelse, og der forslåes afholdt 
temamøde den 23. februar 1994. 
Økonomiudvalget godkender på møde den 
8. februar 1994 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
Forvaltningen bedes udarbejde forslag 
til svarskrivelse, som udsendes sam
men med dagsordenen.
Teknisk forvaltning har udarbejdet 
forslag til svarskrivelse, som 
vedlægges.
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8 .

Forslag til Kommuneplantillæa 12. 
Hvllinaeriis Renseanlæg
J.nr. TF 01.02.15P16/12
I henhold til planloven § 22 har 
byrådet før udarbejdelsen af forsla
get til Kommuneplantillæg 12 indkaldt 
ideer, forslag mv.
Offentlighedsperioden var i denne sag 
fastlagt til 4 uger - fra den 7. de
cember 1993 til den 3. januar 1994. 
Der indkom 3 kommentarer: naboerne 
vest mod vest ønskede udvidelsen pla
ceret øst for det eksisterende anlæg, 
og naboerne mod øst og Danmarks Na
turfredningsforening ønskede udvidel
sen placeret vest for det eksisteren
de anlæg. Desuden blev der udtrykt 
ønske om, at støj og lugtgener blev 
holdt på et absolut minimum.
I dette forslag er udvidelsen place
ret syd for det eksisterende anlæg i 
en mindre, eksisterende nåletræs
plantage. Placeringen her giver både 
anlægstekniske og driftsmæssige for
dele og er samtidigt et rimeligt kom
promis mellem naboernes interesser og 
ønsker.
Dmrådet er beliggende i landzone og 
inden for kystnærhedszonen (3 km.), 
men opleves ikke umiddelbart fra ky
sten eller fjorden på grund af sin 
lave beliggenhed i forbindelse med 
det søværts liggende sommerhusområde 
Hyllingeriis. Der skal i den efter
følgende lokalplan gøres rede for, 
hvorledes det fremtidige bygge- og 
anlægsarbejde forholder sig til 
bestemmelserne i kystcirkulæret. 
Forslaget er udsendt til alle by
rådsmedlemmer .
Miljø- og teknikudvalaet anbefaler på 
møde den 26. januar 1994 forslag til 
Kommuneplantillæg nr. 12 til frem
læggelse i den foreliggende form. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
8. februar 1994 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
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9.
Forslag til Lokalplan nr. 71, 
Hyllinaeriis Renseanlæg
J.nr. TF 01.02.05P16/71
Sideløbende med forslag til kommune
plantillæg 12 fremlægges forslag til 
Lokalplan 71 for Hyllingeriis ren
seanlæg, som præciserer områdets an
vendelse og redegør for forholdet til 
landzonebestemmelserne og kystnær
hedscirkulæret .
Lokalplanforslaget er udformet, så 
det ligner den gældende Lokalplan 38 
for det eksisterende anlæg med visse 
moderniseringer.
Forslaget er udsendt til alle by
rådsmedlemmer.
Miljø- og teknikudvalaet anbefaler på 
møde den 26.januar 1994 forslag til 
lokalplan nr. 71 til fremlæggelse i 
den foreliggende form, og med hensyn 
til revurdering af støjgrænser lørdag 
formiddag.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
8. februar 1994 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
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10.

Investerings- oa tidsfølqeolan
J.nr. TF 06.03.12.005B
Med henvisning til byrådets beslut
ning på møde den 15. november 1993 
angående central rensning på Hyllin- 
geriis renseanlæg for spildevands- 
behandling for Roskilde Fjord oplan
det har COWIconsult - i samarbejde 
med forvaltningen - udarbejdet tids- 
og investeringsplan, dateret 3. de
cember 1993. På baggrund af foran
stående har forvaltningen revideret 
den i spildevandsplan 1992-1998 an
førte investerings- og tidsfølgeplan 
- for så vidt angår perioden 1994
1998 - for udbygning af spildevands
anlæg i Skibby kommune. I forbindelse 
med godkendelse af ovennævnte planer, 
søges samtidig anlægsbevilling til 
nedenstående projekter:
Hyllingeriis
renseanlæg 
Separering af

kr. 18.000.000,-
Sønderby 
Separering af

kr. 3.500.000,-
Skibby
Skibby-Hyll.riis

kr. 12.500.000,-
hovedledning kr. 9.100.000,-
Alle beløb er excl. moms.
Det skal understreges, at der på nu
værende detaljeringsniveau er tale om 
overslagspriser, hvorfor beløbene er 
behæftet med nogen usikkerhed.
Tids- og investeringsplan fra 
COWIconsult samt kommunens 
investerings- og tidsplan vedlægges. 
Begge er revideret efter miljø- og 
teknikudvalgets indstilling.
Miljø- og teknikudvalaet vedtog på 
møde den 26. januar 1994 at godkende 
planerne med opdatering på ca. 1.2 
mi11. kr.
Udvalget anbefaler samtidigt byrådet 
at meddele anlægsbevilling som 
følger:
Hyllingeriis
renseanlæg kr. 19.200.000,-
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1 1 .
Hvllincreriis renseanlæg 
J.nr. TF 06.00.05P16
Hyllingeriis renseanlæg skal udbygges 
i henhold til vandområdeplanen for 
Roskilde Fjord og med baggrund i by
rådets beslutning den 15. november 
1993 om at centralisere spildevands
udledninger i fjorden. COWIconsult 
har på baggrund af foranstående udar
bejdet dispositionsforslag, dateret 
januar 1994, for udbygning af Hyl
lingeriis renseanlæg. Disposi
tionsforslaget danner grundlag for 
valg af principiel løsning og valg af 
kvalitet, hvorefter anlægget skal de
tailprojekteres .
Dispositionsforslag er udsendt til 
miljø- og teknikudvalgets medlemmer 
samt til Bent Vestergaard Jensen, 
Anders Clausager og Steen Berthelsen. 
Miljø- og teknikudvalaet vedtog på 
møde den 26.januar 1994, at sagen 
sendes til byrådets afgørelse. Udval
get anbefaler, at udbygningen foreta
ges som alternativ B med kammerfil- 
terpresse og med anlæg af laguner. 
Udbudsform vedrørende anlæg foreslåes 
som hoved/fagentreprise.
Udbudsform vedrørende rådgivning sø
ges afklaret inden byrådsmødet. 
Økonomiudvalget besluttede på møde 
den 8. februar 1994 at afvente be
slutningen omkring punktet vedr. 
investerings- og tidsfølgeplanen.
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12.
Handlingsplan for skallegravning i 
Roskilde Fjord.
J.nr. TF 01.09P17
Skov- & Naturstyrelsen har d. 16. de
cember 1993 udsendt udkast til ind
stilling til miljøministeren til hø
ring.
Svarfrist d. 1. februar 1994.
Udkastet indebærer i det væsentlige, 
at skallegravningen begrænses til om
rådet nord for Kronprins Frederiks 
bro og ophører, når de tilladte fore
komster på dybder under 6 m er ind
vundet om 4 år.
Udkastet er behandlet i møde den 3. 
januar 1994 i Miljørådet for Roskilde 
Fjord. En anbefaling fra rådet, om at 
godkende indstillingen er indlagt i 
sagen.
Endvidere er indlagt en redegørelse 
fra ØTA-KOMPAGNIET, der imødegår en 
del af den argumentation, der ligger 
til grund for indstillingen, og kopi 
af embedslægens bemærkninger til ind
stillingen.
Endelig er indlagt kopi af byrådets 
svar ved høring i april 1993 af en 
handlingsplan for skallegravningen. 
Miljø- og teknikudvalaet vedtog på 
møde den 26. januar 1994, at sagen 
forelægges til byrådets afgørelse, 
idet det bemærkes, at høringsfristen 
er udsat til 1. marts 1994. Et fler
tal af udvalget anbefaler skov- & 
naturstyrelsens indstilling.
Et mindretal - venstre's gruppe - 
anbefaler ØTA-Kompagniets indstil
ling (side 7,pkt. 12) af brev af 
14/1-94.
Økonomiudvalget behandlede på møde 
den 8. februar 1994 planen.
Kim Rockhi11 og Anders Clausager an
befaler miljø- og teknikudvalgets 
indstilling.
Lise Lotte Due og Steen Berthelsen 
anbefaler Venstres indstilling.
Bent Vestergaard fastholder byrådets 
beslutning af 16/6-93.

Dag og år Formandens Blad nr.initialer

23 . 
kl.

februar 1994 
19.00

53

jé u A d t ivuo A H A  A H A ,

f  A M  ih å i-

'A jam. IAaa, AjA  ̂  jA a, (A/A. A C  
/iA/&A(A/v S'føo

U/A /fp^aaAr A^jA/iiuAviÅ

H  JV6 - / m .

cJLt oUå j  d-uAur

/pUsi. /UaasIAsøC

Aji i l/lt , å d  dt&SlAs

Mi^AÅ/d(Åx oCu * d u d

AUMyéiA/u d /b  A A /IA aas
/(\aU Såd-
dLu H A M  ¥ /1/IaA H

ddjuv d^AA dddl&ins øU/dcU

,4aajaa

åU-då • /lidÅåAAM&Ui .

Jéukst .iiA.dAMyuCoi

d l M aM A m L d b d r ^ d  JA -

diAA ■/'AaJJ/1



S K I B B Y  K O M M U N E

B Y R Å D S M Ø D E

13 .
Fortegnelse over kommuneveje i 
Skibby kommune.
J.nr. TF 05.01.00P07
Der fremlægges udkast til ny forteg
nelse over kommuneveje i Skibby kom
mune.
Foretegnelsen er senest revideret i 
1974 .
Fortegnelsen indeholder de veje der 
var kommuneveje pr. 1 januar 1974, 
samt alle veje der ifølge byrådets 
beslutninger er optaget som sådanne i 
perioden 1. januar 1974 til 1.august 
1993.
Fortegnelsen indebærer ikke omklas
sificering af kommuneveje til private 
fællesveje.
Ved udarbejdelsen er der lagt vægt på 
at bringe overensstemmelse mellem 
vejnummereringen, BBR og vejnavnene. 
Endvidere er beskrivelsen af for
løbene bragt i overensstemmelse med 
de aktuelle geografiske betegnelser 
(sted- & vejnavne)
Der er endelig ved inddelingen lagt 
vægt på at borgerne ikke skal skifte 
adresse, selv om dette medfører at 
vejnavngivningen enkelte steder fore
kommer ulogisk.
Udkastet har været fremlagt til of
fentlig gennemsyn i perioden 15. nov. 
- 11. dec. 1994.
Der er i den forbindelse indkommet 
ønske om overtagelse som offentlig 
vej af den private fællesvej Hyl- 
lingeriis 227 - 231.
Miljø- og teknikudvalaet anbefaler på 
møde den 26. januar 1994 at vejfor
tegnelsen stadfæstes uændret, idet 
den vej strækning, der ønskes over
taget ikke vurderes at have offentlig 
interesse i et omfang, der betinger 
overtagelse som offentlig. 
Ékonomiudvalget anbefaler på møde den 
8. februar 1994 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
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14 .
Takst for aflevering af spildevand/ 
slam på kommunens renseanlæg
J.nr. TF 06.01.00.029
Forvaltningen anmoder udvalget om at 
fastsætte en takst i forbindelse med 
aflevering af spildevand fra samle
tanke samt slam fra trix/septictanke 
på kommunens renseanlæg. På grundlag 
af vandafledningsbidraget i kommunens 
betalingsvedtægt foreslår forvalt
ningen følgende takst:
Anlægs- og driftsbidrag 12,- kr./m3 
incl.moms
Administrationsbidrag 15,- kr./m3 
incl. moms
samlet afleveringstakst 27.- kr./m3 
incl. moms
Tømning af en tank afregnes som mini
mum til 4 m3 eller 108,- kr.pr.tank. 
Miljø- og tekniknudvalget anbefaler 
på møde den 26. januar 1994 forvalt
ningens indstilling.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
8. februar 1994 miljø- og teknikud
valgets indstilling.
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15.
Projektforslag for kraftvarme i Skul
delev.
J.nr. TF 13.03.01060
Siden september 1993 har en initia
tivgruppe i Skuldelev arbejdet med et 
projekt til etablering af fjernvarme 
i Skuldelev opvarmet fra et naturgas
fyret kraftvarmeværk.
Fra kommunens side er arbejdet fulgt 
af formanden for miljø- og teknik
udvalget og teknisk Chef.
Senest er afholdt besigtigelse og 
temadag i Sydsjælland d. 10. januar 
1994 .
Der er afholdt borgermøde om pro- 
jektet den 9. februar 1994.
Med brev af 16. november 1993 har 
rådgivende ing. fa. Nellemann på veg
ne initiativgruppen sendt kommunen et 
udkast til projektforslag. 
Projektforslaget indebærer, at byrå
det ud over at godkende dette i med
før af varmeforsyningsloven og ned
lægge for bud mod elopvarmning i 
forsyningsområdet i nybyggeri og 
ved større om bygninger, skal yde 
garanti for et indekslån til finan- 
ciering af anlægget på 20 mio. kr.
Det fremgår endvidere, at man som 
tilslutningsgrundlag fra starten 
forventer alle offentlige bygnin
ger tilsluttet.
Kraftvarmeværket forudsættes placeret 
i erhvervsområdet på Egevej.
På temadagen er endvidere modtaget 
udkast til vedtægter og leveringsaf
tale.
Indstillingsbilag vedlagt.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på 
fløde den 26. januar 1994, at indstil
lingen tiltrædes, idet udvalget for
udsætter samtlige krav overholdt,
- at godkende udkastet til projekt
forslag i medfør af varmeforsy
ningsloven og

“ at nedlægge forbud mod elopvarmning 
i forsyningsområdet ved nybyggeri 
og større ombygninger
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16.
Tillægsbevilling til opførelse af 
daginstitution i Ferslev
J. nr. TF 82.00
Der har den 1. februar 1994 været 
afholdt licitation på opførelse af ny 
daginstitution i Ferslev.
Resultatet af de billigste tilbud 
blev ialt kr. 3.157.250.
Byrådet har på møde den 19. januar 
1994 frigivet kr. 2.750.000 til hånd
værkerudgifter, hvilket medfører, at 
der ved en godkendelse af licitatio
nen må ansøges om en tillægsbevil
ling.
Miljø- og teknikudvalaet indstiller 
på et ekstraordinært møde den 2. 
februar 1994, at følgende tilbud på 
fagentrepriser antages:
A: Jord- og beton (2)B: Murer (1)C: Tømrer (2)
D: Gulvbelægning (1)E: W S (1)F: Ventilation (1)G: El (i)H: Maler (1)
(1) = lavestbydende
(2) = næstlavestbydende
Udvalget anbefaler samtidig, at an
lægsbevillingen i konsekvens heraf 
forhøjes med kr. 427.000 til kr.
4.332.000.
Holger Andersen tager forbehold vedr. 
tillægsbevillingen.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 
8. februar 1994 at bevilling, kr.
3.905.000, - fastholdes.
Det overlades rådgiver og arbejds
gruppe at gennemgå tilbudene med hen
blik på reduktioner.
Økonomiudvalget udtaler, at anlægs
bevillingerne til Ferslev- og Mar- 
bækinstitutionerne kan ses under ét.
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17.
Fastsættelse af honorarer til ud
valg s for ittænd
J.nr. LP 81.14.10
Af bekendtgørelse nr. 82 af 19. feb
ruar 1993 fremgår, at der til formænd 
for stående udvalg, skatteankenævnet 
og børn- og ungeudvalget, kan ydes 
vederlag.
Byrådet har i sit møde den 16. decem
ber 1992 vedtaget, at der ikke skal 
ydes honorar til formanden for børn- 
og unge udvalget. Formandshonorarerne 
til de øvrige formænd er fastsat som 
en procentsats af borgmestervederla
get . ,
Der anmodes om stillingtagen til 
formandshonorarernes størrelse. 
Indstillingsbilag vedlagt sagen. 
Såfremt formandshonorarernes størrel
se ændres, kræver dette en ændring af 
styrelsesvedtægtens §16. Beslutningen 
skal herefter behandles to gange af 
byrådet, hvor denne behandling be
tragtes som 1. behandlingen. 
Økonomiudvalget indstiller på møde 
den 11. januar 1994, at formandshono
rarerne holdes indenfor det i budget 
1994 afsatte beløb med en samlet 
procent på 55 af borgmesterhonoraret. 
Partierne ønsker at være frit stillet 
med hensyn til fordeling af honoraret 
på de enkelte formandsposter.
Byrådet udsatte på møde den 19. janu
ar 1994 sagen til februar-mødet. 
økonomiudvalget indstiller på møde 
den 8. februar 1994 følgende procent
satser af borgmesterhonoraret:
Til formanden for skole- social- og 
sundhedsudvalget: 26,9 %
Til formanden for miljø- og teknikud
valget: 21,1 %
Til formanden for skatteanke
nævnet: 7.0 %
Ialt 55.0 %
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18.
Medlemmer til forum vedr. beskæfti
gelsesområdet
J. nr. BK 00.01 A15-16
For at sikre en god kontakt til ar
bejdsmarkedets parter besluttede 
byrådet i sidste periode, at der til 
økonomiudvalgets behandling af be
skæftigelsessager skulle indbydes en 
repræsentant fra DA, LO og landbru
get.
Der er modtaget følgende indstillin
ger:
LO, Frederikssund sektion:
Johnny Søndergård, Pilevej 7, Skulde
lev
DA, Frederikssund og omegn:
Mogens Pedersen, Hovedgaden 58, Skib
by
Suppleant: Verner Johansen, Industri
vej 4, Skibby
Landbrugsorganisationerne:
Horns Herred Familiebrug har indstil
let
Jens Larsen, Venslev Huse 11 
Suppleant: Ole Kristoffersen, Venslev 
Huse 9
Nordsjællands Landboforening har ind
stillet
Niels Ole Nielsen, Enghavegårdsvej 4, 
Ferslev
Suppleant: Jan Duchwaider, Nakkedams
gård, Nakkedamsvej 89
I sidste byrådsperiode har Jens Lar
sen fra Horns Herred Familiebrug 
repræsenteret landbrugsorganisatio
nerne .
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Dispensation fra Lov om butikstid 
J. nr. BK 22.03
Byrådet besluttede på møde den 16. 
juni 1993 at dispensere fra Lov om 
butikstid for sommerperioden frem til 
den 30. august for det afgrænsede 
område Skibby by.
Tilsynsrådet besluttede på møde den 
18. juni 1993 at suspendere byrådets 
beslutning og anmodede om en redegø
relse for beslutningen.
Tilsynsrådet meddelte herefter i brev 
af 2. september 1993, at rådet fin
der, at byrådets beslutning af 16. 
juni 1993 er i strid med bestemmelsen 
i Lov om butikstid § 5 og cirkulære 
af 27. september 1989 §§ 5 og 6 i Lov 
om butikstid, hvorfor tilsynsrådet 
annullerer byrådets beslutning. 
Byrådet besluttede på møde den 15. 
september 1993, at tilsynsrådets 
annullation af byrådets beslutning 
skulle ankes til Indenrigsministeri
et .
Indenrigsministeriet meddeler i skri
velse af 20. januar 1994, at kommu
nens beslutning findes klart at stri
de mod lovgivningen, hvorfor inden
rigsministeriet kan tiltræde tilsyns
rådets afgørelse af 2. september 1993 
om at annullere byrådets beslutning. 
Ministeriet begrunder beslutningen 
med, at man på baggrund af, at der er 
ca. dobbelt så mange helårshuse som 
sommerhuse i kommunen, og at sommer
husene er beliggende langs fjordene 
og således udenfor området Skibby by, 
ikke finder grundlag for at antage, 
at området Skibby by i det væsentlige 
benyttes til sommer- og weekendop
hold.
Det forhold, at der ikke i de områder 
i kommunen, hvor ferie- og weekendgæ- 
;Ster holder til, findes (tilstrække
lige) indkøbsmuligheder, kan således 
ikke efter indenrigsministeriets 
opfattelse begrunde, at der træffes 
beslutning om at sætte § 1 i lov om
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20.Fortsat
butikstid ud af kraft i forhold til 
et andet område i kommunen.
Efter ministeriets opfattelse kan det 
skøn, som Skibby kommune har udøvet 
ved beslutningen af 16. juni 1993 om 
at sætte § 1 i Lov om butikstid ud af 
kraft i området Skibby by, derfor 
ikke anses for udøvet idenfor rammer
ne af lovens § 5, stk. 1 og 2.
Borgmesteren indstiller, at Tilsyns
rådets og Indenrigsministeriets af
gørelse ankes til Ombudsmanden.
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